
Työvälineet ja ohjeet



Työvälineet
Lomatoimisto maksaa lomittajan työvälineet.

Saat työvaatteet, kengät ja suojaimet. 

Pese työvaatteet pesukoneessa vähintään 60 asteessa.

Kun aloitat työvuoron uudella tilalla, 

sinulla pitää olla puhtaat työvaatteet ja kengät.



Puhelin
Jos saat kuukausipalkkaa,

saat lomatoimistosta työpuhelimen.

Ilmoitat työajan ja työmatkan esihenkilölle puhelimella.

Puhelimesta voit katsoa myös työvuorolistan.

Jos työsopimus on lyhyt,

käytät töissä omaa puhelinta,

ja sinulle maksetaan puhelinkorvausta. 

Puhelin ei saa koskaan häiritä työn tekemistä.

Esimerkiksi somettaminen ei kuulu työaikaan.



Ennen lomituksen alkua

Lomittaja ilmoittaa aina tilalle,

että hän on tulossa pian töihin. 

Kerro tulostasi viimeistään edellisenä iltana,

ennen kuin lomitus alkaa. 

Voit tehdä ilmoituksen

soittamalla tai lähettämällä tekstiviestin.

Samalla voit kysyä ajo-ohjeet.

!



Työohjeet
Tiloilla on erilaisia työtapoja, 

ja se on tavallista.

Lomittaja työskentelee 

yrittäjän antamien ohjeiden mukaan. 

Jos et ymmärrä ohjeita, 

kysy rohkeasti uudelleen.

Näin työt sujuvat paremmin, 

ja väärinymmärryksiä tulee vähemmän.



Vaitiolovelvollisuus on luottamusta
Lomituspalvelut ja yrittäjät luottavat sinuun,

sillä jokainen lomittaja on vaitiolovelvollinen.

Vaitiolovelvollisuus suojaa ihmisten yksityisyyttä.

Vaitiolovelvollisuus tarkoittaa, 

että lomittaja ei puhu tai kirjoita 

tilan, yrittäjien tai työkavereiden asioista muille.

Työasioista ei voi puhua myöskään somessa.

!



Mistä ei voi puhua muille? 
Työvuorosuunnitelman tiedot

• Yrittäjän ja tilan nimi

• Tilalla kuluva työaika

• Lomituksen tyyppi

Tilaa koskeva tieto

• Työolot

• Tilan erityispiirteet

Asiat, mitä näet ja kuulet tilalla

• Tilan taloutta koskevat tiedot

• Karjan terveyttä koskevat tiedot

• Yrittäjien terveys- ja perheasiat

Työkavereiden henkilökohtaiset asiat

• Talouteen ja rahaan liittyvät asiat

• Terveysasiat

• Perheeseen ja ihmissuhteisiin liittyvät asiat



Vaitiolovelvollisuus kuuluu 
työsopimukseen
Vaitiolovelvollisuus perustuu Suomen lakeihin. 

Vaitiolovelvollisuus on osa 

jokaisen lomittajan työsopimusta.

Vaitiolovelvollisuuden rikkominen

on työsopimuksen rikkomista.

Vaitiolovelvollisuus jatkuu, 

vaikka työsuhde päättyisi. 



Vaitiolovelvollisuudesta voi puhua

Aina kysyjä ei ehkä ymmärrä, 

että lomittaja ei voi vastata hänen kysymykseensä.

Jos yrittäjä kysyy esimerkiksi toisen tilan karjasta,

kerro silloin kohteliaasti: 

”En voi puhua siitä, 

koska minulla on vaitiolovelvollisuus.”

Voit myös aina keskustella esihenkilösi kanssa,

jos et tiedä, 

kuuluuko jokin asia vaitiolovelvollisuuteen.



Tämän ohjeen ovat tehneet

Pohjois-Savon lomituspalvelut,

Savonia-ammattikorkeakoulu & Soilimaria
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